
Protokół nr XXXIV.21 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 27 października 2021 r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Jarmoliński otworzył obrady w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu o godzinie 13
00

. Obecnych na początku sesji było 17 radnych  

co stanowiło kworum. Przywitał wszystkich gości. Następnie poinformował, że Zarząd 

skierował się z prośbą o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmiany  

w uchwale budżetowej na 2021 r. (druk nr 37). Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 37 do 

porządku obrad głosowało 17 radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w 

głosowaniu było 17 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 

obrad. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad głosowało 17 

radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Uhonorowanie olimpijczyków z powiatu międzyrzeckiego - Renaty Śliwińskiej i Tadeusza 

Michalika. 

4. Sprawozdanie z działalności Wydziału Komunikacji i Dróg. 

5. Analiza funkcjonowania oraz sytuacji finansowej placówek pomocy społecznej – 

sprawozdania dyrektorów. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół prowadzonych przez Powiat 

Międzyrzecki za rok szkolny 2020/2021. 

- Andrzej Sobczak Naczelnik Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się  środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r. (druk nr 

35). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2021 r. (druk nr 36). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2021 r. (druk nr 37). 

10. Zapytania i interpelacje radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Sprawozdanie Starosty i Skarbnika z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

13. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 29 września 

2021 r. 

14. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 
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Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady wraz z Wicestarostą uhonorowali Renatę Śliwińską, mistrzynię 

paraolimpijską w Tokio w pchnięciu kulą. Ze względu na obowiązki służbowe nie mógł  

w obradach sesji uczestniczyć Tadeusz Michalik - zapaśnik, brązowy medalista olimpijski  

z Tokio. 

 

Ad 4.  

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do punktu dotyczącego sprawozdania  

z działalności Wydziału Komunikacji i Dróg. Przekazał głos Naczelnik Edycie Strychale.  

 

Naczelnik przedstawiła informację dotyczącą działalności wydziału. 

 

Radny Jerzy Gądek w imieniu przedsiębiorców i mieszkańców złożył podziękowania za 

dobrą pracę. 

 

Wicestarosta podziękowała pracownikom wydziału za to, że w trudnej sytuacji mieszkańcy 

byli obsługiwani merytorycznie i bez wyczekiwania.  

 

Naczelnik dodała, że na chwilę obecną wszyscy są obsługiwani na bieżąco. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że pani Naczelnik i całemu zespołowi należą się słowa 

uznania. 

 

Ad 5. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad - Analizy 

funkcjonowania oraz sytuacji finansowej placówek pomocy społecznej. W imieniu Rady 

wyraził słowa najwyższego uznania za pomoc podopiecznym w okresie pandemii. Przekazał 

głos Iwonie Madajczak Kierownik Powiatowego Ośrodka Wsparcia „Razem raźniej”  

w Skwierzynie. 

 

Kierownik Powiatowego Ośrodka Wsparcia przedstawiła informację dotyczącą 

funkcjonowania placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. Przekazał głos Katarzynie Ruta Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych w Skwierzynie. 

 

Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Skwierzynie 

przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. Przekazał głos Agnieszce Pustelak Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Szarczu. 

 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Szarczu przedstawiła informację dotyczącą 

funkcjonowania placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy udało się zaczepić wszystkich mieszkańców?  
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Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Szarczu odpowiedziała, że tak, udało się już 

szczepienie trzecią dawką. Również zdecydowana większość pracowników jest też 

wyszczepiona. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała z czyjej inicjatywy wszczynana jest procedura 

ubezwłasnowolnienia? 

 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Szarczu odpowiedziała, że co do osób, których 

postępowanie w tej chwili trwa wystąpiła o ubezwłasnowolnienie, konsultując decyzje  

z pielęgniarkami i opiekunami ze względu na pogarszający się stan zdrowia mieszkańców. 

Chodzi tutaj o zabezpieczenie procesu ich leczenia. 

 

Więcej pytań nie było. Przewodniczący Rady przekazał głos Jolancie Iwańskiej głównej 

księgowej Domu Pomocy Społecznej w Skwierzynie. 

 

Główna księgowa Domu Pomocy Społecznej w Skwierzynie przedstawiła informację 

dotyczącą funkcjonowania placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. Przekazał głos Bogdanowi Macinie Dyrektorowi Domu Pomocy Społecznej Rokitno 58. 

 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej przedstawił informację dotyczącą funkcjonowania 

placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. Przekazał głos Magdalenie Mleczak Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Rokitno 38. 

 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Rokitno 38 przedstawiła informację dotyczącą 

funkcjonowania placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji?  

 

Radny Piotr Barski pogratulował pani Dyrektor przejścia przez trudną sytuację z covidem. 

Był czas na organizowanie wielu imprez, zrealizowano wiele pomysłów. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos Annie Kwiecińskiej Dyrektor Domu Pomocy 

Społecznej w Międzyrzeczu. 

 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Międzyrzeczu przedstawiła informację dotyczącą 

funkcjonowania placówki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. Przekazał głos kierownik działu terapeutyczno-opiekuńczego Domu Pomocy Społecznej 

w Jasieńcu Dorocie Borowczak. 

 

Kierownik działu terapeutyczno-opiekuńczego Domu Pomocy Społecznej w Jasieńcu 

przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania placówki. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. 
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Radna Agata Smoleń powiedziała, że Komisja Infrastruktury Społecznej rozmawiała  

z dyrektorami Domów Pomocy. Placówki pomocy społecznej w powiecie działają na 

najwyższym poziomie. Dobrze też wygląda to, że w zdecydowanej większości jest przekaz  

w mediach społecznościowych, na stronach internetowych tego co Domy Pomocy robią. 

Radna powiedziała, że plan pracy Rady nie jest dobrze zrobiony dlatego, że wszystkie 

sprawozdania z tych placówek są w jednym terminie. Tematycznie są związane ale każda  

z nich funkcjonuje osobno, ma swoją specyfikę, oczekiwania. Dla Komisji Infrastruktury jest 

to ogrom materiału, a poza tym trudno na komisję zaprosić wszystkich dyrektorów i z każdym 

osobno porozmawiać. Radna powiedziała, że sprawozdania powinny być za miniony, pełny 

rok i warto by było to uregulować. Dobrze też byłoby omawiać te placówki pojedynczo  

w poszczególnych miesiącach.  

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawioną uwagę. Dodał, że Komisja może 

poświęcić więcej posiedzeń na omówienie sprawozdań. 

 

Wicestarosta poinformowała, że planowane jest zorganizowanie uroczystej gali z okazji Dnia 

pracownika socjalnego 19 listopada.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że za szczepienia w Domach Pomocy należą się 

podziękowania. Jest to grupa wśród której wyszczepienie pracowników jak i podopiecznych 

jest najwyższe. Następnie ogłosił przerwę o godz.13
55

. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.14
00

. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Andrzeja Sobczaka Naczelnika Wydziału Edukacji, Spraw 

Społecznych i Promocji o przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych 

szkół prowadzonych przez Powiat Międzyrzecki za rok szkolny 2020/2021. 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił Informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji?  

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że sprawozdanie było omawiane na posiedzeniu 

Komisji Edukacji. Ze sprawozdania wynika, że zarówno w Liceum Ogólnokształcącym jak  

i w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nie ma psychologa. Zapytała z czego 

to wynika. 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji odpowiedział, że wynika to z braku środków finansowych. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że zdaje sobie sprawę z trudnej sytuacji ale 

psycholog to jest bardzo ważna osoba zwłaszcza w czasach współczesnych, gdzie młodzi 

ludzie borykają się z covidem i zdalnym nauczaniem.  

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że Zarząd szczegółowo analizował wniosek Dyrektora 

CKZiU, który zwracał się o sfinansowanie tego etatu. Zarząd jest do tego pozytywnie 

nastawiony. Nie zaopiniowano pozytywnie tego wniosku, który był złożony w sierpniu, 
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ponieważ zapowiedzią Ministra Edukacji miało być dofinansowanie do tworzenia etatów 

pedagogicznych i to z tego wynika.  

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r. (druk nr 35). Poprosił o przedstawienie 

opinii komisji stałych Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja 

zaopiniowała pozytywnie ten projekt. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej poinformował, że  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 16 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 16 radnych (radny 

Tadeusz Jasionek nie był obecny podczas głosowania). Imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXXIV.143.21. 

Ad 8.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2021 r. (druk nr 36). Poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych Rady 

Powiatu. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja 

zaopiniowała pozytywnie ten projekt. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej poinformował, że  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXIV.144.21. 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2021 r. (druk nr 37). Poprosił o wprowadzenie do tego projektu uchwały. 
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Sylwia Staszkiewicz główny specjalista w Wydziale Finansów poinformowała, że została 

podpisana umowa z PFRON na dofinansowanie zakupu samochodu dla DPS  

w Międzyrzeczu. Żeby mieć możliwość uruchomienia procedur trzeba te pieniądze 

wprowadzić do budżetu. Dodatkowo zwiększa się środki na promocję. W zakresie kultury 

fizycznej zabezpiecza się środki na zakup pucharów na zawody sportowe.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że o ile zrozumiała jest zmiana w takim trybie dotycząca 

wprowadzenia środków na samochód o tyle niezrozumiałe jest wprowadzenie wydatków na 

zakup gadżetów i film promocyjny. 

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że to pilna rzecz, która wynikła nagle. Po okresie 

pandemii uruchomiono zawody na szczeblu mistrzostw powiatu, a zainteresowanie szkół jest 

ogromne. Stąd pilna potrzeba dofinansowania tego budżetu. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXIV.145.21. 

O godz.14
10

 obrady opuścił Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Szlachetka. 

Ad 10 i Ad 11. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o wpłynięciu interpelacji radnej Haliny Banaszkiewicz 

dotyczącej niezorganizowania zawodów powiatowych. 

 

Wicestarosta powiedziała, że ta sytuacja zostanie zbadana, na ten moment nie ma wiedzy kto 

zawinił. 

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że podziela rozgoryczenie radnej odnośnie 

koordynacji działań, które miały miejsce w Województwie Lubuskim. Powiedział, że nie ma 

tu winy Powiatu Międzyrzeckiego, koordynatora do spraw sportu, nauczycieli, którzy 

organizowali kalendarz imprez sportowych. Lubuski Związek Sportowy wprowadził 

wszystkich w błąd dotyczący terminarzu do kiedy można organizować zawody powiatowe. 

Za organizację zawodów na szczeblu powiatowym radny pochwalił Piotra Barskiego. Radny 

dodał, że w ustawowym terminie, zanim ukazał się harmonogram i cały preliminarz zawodów 

Rada Sportu zebrała się i rozdzieliła wszystkie zawody. 

 

Radny Piotr Barski powiedział, że zebranie odbyło się przed zawodami wyznaczonymi 

przez Województwo. Poza Międzyrzeczem byli przedstawiciele z każdej gminy. Uznano, że 

po dwóch latach pandemii zawody można przeprowadzić na poziomie powiatu, żeby 

zobaczyć jak dane drużyny grają. W momencie, kiedy dowiedziano się o aspiracjach wyjazdu 

na zawody wojewódzkie zgodzono się, żeby jechała drużyna z Pszczewa.  

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że złożyła interpelację, żeby tą sytuację 

wyjaśnić. Powiedziała, że Piotr Barski dzwonił do niej z informacją, że zwołuje zebranie 

powiatowej rady sportu. Zawnioskowała, żeby odświeżyć i dopracować regulamin. Ustalony 

był termin i zamówiono autobus na zawody powiatowe. Potem w poniedziałek okazało się, że 

we wtorek będą już mistrzostwa województwa. Z powodu braku środka transportu wyjazd 

okazał się niemożliwy. Radna powiedziała, że rozmawiała z Prezesem Związku, który 
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poinformował, że informacje o terminarzu były przesyłane do organów prowadzących w maju 

i czerwcu. Szczegółowy harmonogram wysyłany jest na życzenie samorządu. Radna 

poprosiła, żeby sprawdzić, czy takie pisma do Starostwa wpłynęły. 

 

O godz.14
15

 obrady opuścili radni Roman Nowak, Maciej Zawidzki. 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że zaistniała sytuacja jest kolejnym argumentem, żeby 

ująć w budżecie powiatu wniosek o rozpoczęcie budowy hali widowiskowo – sportowej. Nie 

trzeba by było szukać wtedy miejsca na rozgrywki powiatowe. 

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że nie ma tutaj żadnej winy Powiatu Międzyrzeckiego. 

Dopiero, kiedy spotkała się rada sportu osobiście otrzymał harmonogram imprez sportowych 

na szczeblu koordynowanym przez województwo lubuskie. Dopiero, kiedy zatwierdzono  

i zgodzono się na organizację imprez, każda gmina chętnie wzięła organizację zawodów, 

okazało się jak to wygląda ze strony województwa. Zaproponował, żeby na tym już 

poprzestać. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy to jest wniosek formalny o zamknięcie listy głosów w tej 

sprawie? Pozostałe osoby, które nie zdążyły zabrać głosu będą mogły wypowiedzieć się po 

głosowaniu. 

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że tak. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych,  

1 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 13 radnych (radni Michał 

Kowalewski, Roman Nowak, Jarosław Szlachetka i Maciej Zawidzki nie byli obecni podczas 

głosowania). Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radny Tadeusz Jasionek powiedział, że jeździ na podsumowanie roku do Lubuskiej 

Federacji Sportu, która nadzoruje cały sport w Województwie Lubuskim. Niestety  

w rankingach Powiat Międzyrzecki jest na samym końcu. Radny powiedział, że to dobrze, że 

taka dyskusja dzisiaj padła. Dzisiaj widać jaka jest sytuacja, że brakuje na puchar, żeby  

w mistrzostwach powiatu komuś podziękować za walkę. Trzeba też patrzeć poza młodzież 

szkolną, gdzie jest wiele imprez masowych zorganizowanych na terenie powiatu 

międzyrzeckiego, gdzie tego powiatu nie ma.  

 

Radny Piotr Barski powiedział, że na zebraniu połączono się z panem Bermesem, który 

pozwolił przesunąć zawody piłkarskie o tydzień. Po kilku dniach zadzwonił, że nie pamięta 

tej rozmowy i trzeba pisać maile. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że wie o tych rozmowach, ponieważ rozmawiała 

ze swoimi nauczycielami. To nie pierwsze takie doświadczenie z Lubuskim Związkiem 

dlatego napisała interpelację. Radna powiedziała, że być może Rada powinna wystosować 

jakieś pismo do tego związku sportowego, żeby zaniechano takich praktyk.  

 

Wicestarosta powiedziała, że w związku ze złożoną interpelacją zwróci się o pisemne 

potwierdzenie odnośnie harmonogramu. Sprawa zostanie wyjaśniona, żeby więcej takich 

sytuacji nie było. Budowa hali sportowej nie miała akurat w tym przypadku związku, 

ponieważ przy braku organizacji ten mecz i tak by się nie odbył.  
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Radny Jerzy Gądek powiedział, że w materiałach na sesję otrzymał dokumenty odnośnie 

białego mostku złożone przez radnego Rady Miejskiej w Międzyrzeczu. Jest też pismo  

z 6 maja 2021 r. podpisane przez Burmistrza w którym deklaruje, że Gmina Międzyrzecz 

przeprowadzi niezbędne prace we własnym zakresie. Radny zapytał jak wygląda ta sprawa  

i czy Starostwo odpowiedziało na to pismo.  

 

Wicestarosta odpowiedziała, że tym terenem dysponuje Muzeum. Wysłano do Burmistrza 

informację, że Muzeum jest w stanie, w każdej chwili, przekazać teren, który byłby niezbędny 

do zrobienia schodów na białym mostku. 

 

Radna Agata Smoleń złożyła interpelację w sprawie postawienia progów zwalniających  

i znaków ograniczających prędkość na drodze powiatowej 1322F Skwierzyna-Krasne Dłusko.  

 

Ad 12.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Starostę i Skarbnika o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Wicestarosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się pięć posiedzeń. 

Omówiono analizę zarządzania Domami Pomocy Społecznej prowadzonych przez Powiat 

Międzyrzecki. Podjęto uchwałę w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego DPS Rokitno 

38. Rozpatrzono wniosek w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego DPS w Jasieńcu. 

Podjęto uchwałę w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert dotyczącego powierzenia 

zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej lub 

świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej w 2022 r. 

Podjęto uchwałę w sprawie ogłoszenia przetargu na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Trzcielu. Przyjęto wykaz jednostek organizacyjnych powiatu. Rozpatrzono sprawy  

z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu. Rozpatrzono sprawy  

z zakresu gospodarowania i planowania przestrzennego. Rozpatrzono sprawy z zakresu 

edukacji, spraw społecznych i zamówień publicznych. Zaakceptowano rozliczenia dotacji. 

Zaopiniowano program ochrony środowiska dla Gminy Skwierzyna na lata 2021-2024. 

Przyjęto specyfikację warunków zamówienia na zakup sprzętu medycznego dla Szpitala 

Międzyrzeckiego. Przyjęto projekty uchwał Rady Powiatu. Podjęto uchwałę w sprawie 

przyjęcia do realizacji „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie 

Międzyrzeckim na lata 2021 - 2023”. Podjęto uchwałę w sprawie powołania Zespołu do 

aktualizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Międzyrzeckim na lata 2016-2025. Zaakceptowano umowę w sprawie realizacji projektu 

pilotażowego „Wracam do pracy”. Zaakceptowano umowę w sprawie opracowania programu 

ochrony środowiska dla powiatu międzyrzeckiego na lata 2022-2025 z perspektywą na lata 

2026-2029. Podjęto uchwałę w sprawie ogłoszenia konkursu zawodoznawczego w ramach 

projektu 8.4.1. Podjęto uchwałę w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 

opiniowania ofert na realizację zadania na powierzenie prowadzenia punktu nieodpłatnej 

pomocy prawnej lub świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji 

prawnej w 2022r. Podjęto uchwałę w sprawie upoważnienia do składania oświadczeń woli dla 

Dyrektor DPS w Międzyrzeczu dla realizacji zadań na temat „Program wyrównywania szans 

między regionami”. Zarząd Powiatu zatwierdził pełnomocnictwo udzielone dla Dyrektora 

CKZiU w Międzyrzeczu w celu udzielenia udziałów w programie „Erasmus plus”. 

Zaopiniowano informację o planach wdrożenia programu działań Muzeum Międzyrzeckiego 

w 2022 r. Rozpatrzono sprawy z zakresu gospodarki nieruchomościami. Rozpatrzono pismo 

dotyczące zagospodarowania składnikami majątku ruchomego.  
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O godz.14
45

 obrady opuścił radny Jerzy Gądek. 

 

Radna Agata Smoleń odniosła się do pomysłu centralizacji administracji Domów Pomocy 

Społecznej. Te niewypowiedziane głośno zapisy wywołały wiele niepokoju wśród 

pracowników Domów Pomocy Społecznej. Poszukiwania firmy, która miałaby dokonać takiej 

analizy to są to już konkretne działania. Radna zapytała, po co jest to planowane. Po 

sprawozdaniach dyrektorów widać jak dobrze Domy Pomocy funkcjonują, więc po co 

zmieniać coś, co działa od lat. Powiat nie musi dokładać do Domów Pomocy. Zaapelowała do 

Starosty i członków Zarządu aby odstąpili od tego pomysłu. 

 

Wicestarosta odpowiedziała, że na Zarządzie padło takie pytanie, czy jest możliwe 

scentralizowanie obsługi finansowej Domów Pomocy na terenie Rokitna, ewentualnie 

wszystkich. Za tą informacją nie poszły żadne działania i żadna decyzja nie zapadła.  

 

Radna Agata Smoleń powiedziała, że takie głosy do niej dotarły. Wiadomo, że przy 

centralizacji będzie pomniejszenie etatów i do takich obaw dochodzi. Być może należałoby 

rozeznać, czy jest taka potrzeba wśród Domów Pomocy zanim takie zadanie zostanie zlecone.  

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że to był tylko głos w dyskusji, która wywodziła się 

od podsumowania pracy nad scentralizowaniem działalności Domów Dziecka. Nie było 

żadnego zamiaru, jedynie głos w dyskusji. Nie zostało jeszcze nic nikomu zlecone.  

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że jawi się tutaj problem jakości protokołów  

z posiedzeń Zarządu. Protokoły powinny oddawać istotę dyskusji i wtedy być może radna 

Agata Smoleń nie miałaby takich niepokojów. Radna zaapelowała do Starosty, żeby zmieniła 

się jakość protokołów.  

 

Radny Zbigniew Świątek powiedział, że ta dyskusja na Zarządzie została wywołana przez 

niego. Centralizacja usług funkcjonuje w całym kraju już od kilku lat i jest coraz częściej 

rozpatrywana przez samorządy z punktu widzenia społecznego, ekonomicznego, 

organizacyjnego. Koszty ponoszone przez samorząd są coraz większe, a dochody będą coraz 

mniejsze. W Powiecie Świebodzińskim centrum usług własnych funkcjonuje od dwóch lat  

i obejmuje wszystkie jednostki powiatowe, nie zwolniono nikogo. Temat nie jest 

przesądzony, tylko w sferze dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady wrócił do wypowiedzi radnej Agaty Smoleń, która powiedziała, że 

Powiat nie dokłada nic do Domów Pomocy Społecznej. Wielokrotnie w uchwałach 

budżetowych przekazywano środki do tych placówek. Zapytał Starosty, czy rzeczywiście nic 

nie jest przekazywane do Domów Pomocy. 

 

Wicestarosta odpowiedziała, że działalność bieżąca Domów Pomocy finansowana jest  

z budżetu Państwa oraz odpłatności mieszkańców. Z wolnych środków dokłada się  

w zależności od potrzeb Domów Pomocy. Pytanie radnego Świątka padło w związku  

z wnioskiem Domu Pomocy o pozwolenie na rozszerzenie zatrudnienia do obsługi  

w księgowości. 

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że przez wiele lat dokładano do Domów Pomocy 

środki własne na strategiczne remonty jak chociażby budowa oczyszczalni w Jasieńcu. 
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Sylwia Staszkiewicz główny specjalista w Wydziale Finansów przedstawiła informację  

o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji? Pytań nie 

było. 

 

Ad 13.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zgłosić uwagi do protokołu XXXIII 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 29 września 2021 r. Uwag nie było. Protokół 

został przyjęty. 

 

Ad 14.  

 

W sprawach organizacyjnych i korespondencji do Rady Powiatu Przewodniczący Rady 

poinformował o wpłynięciu zaproszenia z Gminy Międzyrzecz na obchody Święta 

Niepodległości. Komisja Skarg, Wniosków i Petycja złożyła informację na temat odpowiedzi 

Zarządu Dróg Powiatowych na temat dotyczący petycji mieszkańców Kalska. Wpłynęła 

skarga pracownika Liceum Ogólnokształcącego na Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego, 

którą przekazano do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Przewodniczący przedstawił 

również informację oraz relację zdjęciową z wycieczki samorządowej z młodzieżą do 

Warszawy. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała w jaki sposób rekrutowano młodzież do tego 

wyjazdu. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że kryteria były dwa. Chciano, żeby byli to działacze 

samorządów szkolnych lub klasowych i to dyrektorzy dokonywali tej rekrutacji. Była to też 

forma nagrody. 

 

Radny Piotr Barski poinformował, że w ubiegłą niedzielę w Gminnym Ośrodku Kultury  

w Przytocznej odbył się XXIII Festiwal piosenki religijnej. Podziękował radnemu 

Tadeuszowi Jasionkowi, który od dwudziestudwóch lat funduje z tej okazji rower. 

 

Przewodniczący Rady poprosił radnego Piotra Barskiego o informację dotyczącą darów dla 

Domu Dziecka. 

 

Radny Piotr Barski poinformował, że radni mogą przekazywać dowolną kwotę na antyramy 

do portretów mieszkańców Domu Dziecka wykonanych przez jednego z najlepszych 

fotografów Powiatu Międzyrzeckiego.  

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.15
15

. 

 

 Protokołował Przewodniczący Rady Powiatu

          

   Tomasz Jarmoliński 

 


